



الرقم: ٢٥١١٤٥١
التاريخ: ١٢/٠٩/١٤٤٦
الموافق: ١٢/٠٣/٢٠٢٥
المرفقات:



تعميم إلى مؤسسات السوق المالية

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته،،

انطلاقاً من جهود هيئة السوق المالية في تنظيم وتطوير السوق المالية، وحرصها على تعزيز حماية المستثمرين، وبناء على نظام السوق المالية الصادر بالمرسوم الملكي رقم (م/٣٠) وتاريخ ١٤٢٤/٦/٢هـ، أصدر مجلس هيئة السوق المالية قراره بتاريخ ١٤٤٦/٠٧/٢٢هـ الموافق ٢٠٢٥/٠١/٢٢م، والمتضمن ما يلي:

(أ) عند طرح وحدات الصندوق الخاص، يجب أن لا تتجاوز الاشتراكات النقدية في الصندوق من المستثمرين من فئة عملاء التجزئة ما نسبته (٥٠٪) من إجمالي الاشتراكات النقدية في الصندوق.

(ب) في حالة الصناديق الخاصة المغلقة، يجب أن لا يؤدي نقل ملكية وحدات الصندوق - في جميع الأحوال - إلى تجاوز ملكية المشتركين مقابل حق نقدي من فئة عملاء التجزئة ما نسبته (٥٠٪) من إجمالي قيمة وحدات الصندوق.

(ج) عند طرح الأوراق المالية الصادرة عن صندوق أجنبي، يجب أن لا تتجاوز الاشتراكات النقدية في الصندوق من المستثمرين في المملكة من فئة عملاء التجزئة ما نسبته (٥٠٪) من إجمالي الاشتراكات النقدية في الصندوق.

(د) في حالة الصناديق الأجنبية المغلقة، يجب أن لا يؤدي نقل ملكية الأوراق المالية الصادرة عن الصندوق - في جميع الأحوال - إلى تجاوز ملكية المشتركين في المملكة مقابل حق نقدي من فئة عملاء التجزئة ما نسبته (٥٠٪) من إجمالي قيمة الأوراق المالية للصندوق.

(هـ) لا تخل الفقرات (أ) و(ب) و(ج) و(د) أعلاه بالقيود الأخرى المنصوص عليها في لائحة صناديق الاستثمار.

وتقبلوا أطيب التحية والتقدير،،

المسوي

رائد بن إبراهيم الحميد
وكيل الهيئة لمؤسسات السوق



الرقم: ٢٥١١٤٥١
التاريخ: ١٢/٠٩/١٤٤٦
الموافق: ١٢/٠٢/٢٠٢٥
المرفقات: *

المملكة العربية السعودية
هيئة السوق المالية
Capital Market Authority
(254)



وكالة الهيئة لمؤسسات السوق

Circular to Capital Market Institutions

As part of the Capital Market Authority's efforts to regulate and develop the capital market, enhance investor protection, and based on the Capital Market Law issued by Royal Decree No. (M/30) dated 02/06/1424 H, the CMA Board issued its resolution dated 22/07/1446H Corresponding to 22/01/2025G, which includes the following:

(a) Upon offering units of a private fund, the cash subscriptions in the fund from retail clients must not exceed (50%) of the total cash subscriptions in the fund.

(b) In the case of closed-ended private funds, transfer of ownership of the fund's units must not, in all cases, result in exceeding the ownership of subscribers in exchange for cash from retail clients up to (50%) of the total value of the fund's units.

(c) Upon offering securities issued by a foreign fund, the cash subscriptions in the fund from retail clients in the Kingdom must not exceed (50%) of the total cash subscriptions in the fund.

(d) In the case of closed-ended foreign funds, transfer of ownership of the securities issued by the fund must not, in all cases, result in exceeding the ownership of subscribers in the kingdom, in exchange for cash from retail clients, up to (50%) of the total value of the fund's securities.

(e) The paragraphs (a), (b), (c), and (d) above shall have no prejudice to the other restrictions stipulated in the Investment Funds Regulations.

الحسيني